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PROTOKÓŁ Nr LXX/2023 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 21 grudnia  2023 roku, o godz. 1400 
 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  
Wiceprzewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 
osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał, i powitał 
radnych oraz zaproszonych gości.  
Lista obecności radnych stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Porządek obrad otrzymaliście Państwo wcześniej, czy są uwagi do do zmiany proszę 
bardzo. 
 
Starosta 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo w imieniu Zarządu proszę o włączenie do 
dzisiejszych obrad  trzech uchwał: 
- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
- w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają wraz z 
upływem roku budżetowego, 
- w sprawie zmiany uchwały nr LXII/326/2023 z dnia 29.06.2023 roku dot. wyrażenia zgody 
na sprzedaż, w trybie bezprzetargowym, nieruchomości położonej w obrębie Kadłub, gmina 
Miękinia 
Te trzy uchwały były omawiane na posiedzeniach komisji w dniu wczorajszym  i wysokie 
otrzymały pozytywną opinie dlatego bardzo proszę o Wysoką Radę o włączenie pod obrady 
dzisiejszej sesji 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Przystąpimy do głosowania tych trzech projektów uchwał. 

 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2023 r. 
 
ZA - 15     P- 0          W – 0  

projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 
budżetowego 
 
Za - 15     P-0          W – 0  

projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr LXII/326/2023 z dnia 29.06.2023 roku dot. wyrażenia zgody na sprzedaż, w trybie 
bezprzetargowym, nieruchomości położonej w obrębie Kadłub, gmina Miękinia 
 
Za - 15     P-0      W – 0  

projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad 
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Wiceprzewodniczący Rady  
Przedstawił porządek obrad wraz ze zmianami. 

 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  Nr LXVIII/2023 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych w 2023 roku. (prezentacja) 
7. „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie:   

- przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2024 rok, 
- wyrażenia zgody na nabycie do zasobu Powiatu Średzkiego nieruchomości położonej w 
miejscowości Środa Śląska, przy ulicy Kolejowej, 
- zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
- ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają wraz z 
upływem roku budżetowego, 
- zmiany uchwały nr LXII/326/2023 z dnia 29.06.2023 roku dot. wyrażenia zgody na 
sprzedaż, w trybie bezprzetargowym, nieruchomości położonej w obrębie Kadłub, gmina 
Miękinia 

9. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o  projekcie uchwały budżetowej.  
10. Odczytanie opinii komisji stałych.  
11. Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w opiniach komisji 

stałych. 
12. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych i 

nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
13. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały. 
14. Dyskusja nad projektem budżetu. 
15. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu Powiatu. 
16. Głosowanie wniosków komisji stałych Rady Powiatu nieuwzględnionych przez Zarząd 

Powiatu w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Powiatu Średzkiego na 2024 rok.  
18. Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na 

lata 2024 – 2037.  
19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 
21. Sprawy różne. 
22. Zamknięcie sesji.     
 

Wiceprzewodniczący Rady  
Przechodzimy do przyjęcia porządku obrad wraz ze zmianami,  głosowanie odbywa się 
również poprzez podniesienie ręki kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad proszę o 
podniesienie ręki. 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr LXVIII/2023 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi  do  protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr LXVIII/2023 głosowała:   

 
ZA - 15  P - 0  W – 0 
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Ad. 4/Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 2 do 
protokołu) 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie.  Otwieram dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Ja mam pytanie do Pana Starosty bo na poprzedniej sesji przyjęliśmy program naprawczy 
dla Średzkiego Centrum Pan Starosta nas nie poinformował jako radnych, że taki program 
powinien być przyjęty do września a nie w listopadzie. Chciałbym tutaj jakieś wyjaśnienie z 
Pana strony usłyszeć dlaczego dopiero na poprzedniej sesji był przyjmowany a nie 
wcześniej.   Powinniśmy być poinformowani, że to jest spóźnione… 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Myślę Panie Starosto, że to powinien Pan Wicestarosta ponieważ no tutaj zajmuje się 
bardziej sprawami. 
 
Radny Wojewódka 
Ja zadałem pytanie Staroście, Panie Przewodniczący. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo musimy dokładnie sprawdzić jaki jest stan faktyczny przyjmowaliśmy tak 
jak zostało nam to przedstawione i to sprawdzimy. Proszę złożyć na piśmie odpowiednią 
informację i ja udzielę bo tak na gorąco nie jestem wstanie, po prostu nie jestem wstanie. Nie 
ma fizycznej możliwości, żebym odpowiedział na to pytanie dlatego że musimy 
przeanalizować stosowne dokumenty. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Starosto składam informację do protokołu nie ma składania na piśmie, proszę sobie 
odczytać z protokołu później. Termin ustawowy mówi, że program naprawczy powinien być 
złożony do trzech miesięcy od przyjęcia sprawozdania finansowego jednostki i to wynika 
wprost z przepisów, proszę sprawdzić i odpowiedzieć dlaczego był przyjmowany w 
listopadzie a nie wcześniej i nie poinformował Pan Rady, że jest po terminie. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo nastąpiła zmiana  w statucie i to, że Pan radny uznaje, że to powinniśmy  
odczytać z protokołu to według informacji  uzyskanych od mojego zespołu prawniczego  tak 
nie jest także Panie radny obowiązują zasady nas wszystkich i Pana też a zasada jest taka, 
że skalda Pan na piśmie, jeżeli już to proszę Pani prawnik odpowie Pani bardziej 
szczegółowo? 
 
Radca prawny Joanna Haligowska 
Panie radny to w jakiej sprawie bardziej szczegółowo mam Panu odpowiedzieć? Jeżeli w 
sprawie zapytania i interpelacji to Pan Starosta słusznie. 
 
Radny Wojewódka 
Proszę Pana, Panie Starosto ustawa o samorządzie powiatowym mówi, że na piśmie 
składamy zapytania i interpelacje, to nie jest interpelacja to jest pytanie do punktu wykonanie 
uchwał Rady Powiatu. 
 
Radca prawny Joanna Haligowska 
Zapytanie i interpelacja      
 
Radny Wojewódka 
To nie jest interpelacja i tutaj można to z protokołu proszę w ustawie sprawdzić. 
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Radca prawny Joanna Haligowska 
Panie radny jeśli mogę to chciałabym zwrócić uwagę, że celem wprowadzenia tej poprawki 
do ustawy o samorządzie powiatowym było właśnie to żeby usankcjonować prawnie 
zadawanie przez radnych pytań zadawanych w sprawach istotnych, istotnych sprawach jeśli 
chodzi o interpelacje albo bieżących sprawach jeżeli chodzi o zapytania. Ewidentnie złożył 
Pan zapytanie i dlatego jeszcze dobrze by było żeby uzasadnić to zapytanie na piśmie. Taką 
praktykę wprowadziliśmy od czasu nowelizacji i sam Pan radny z powodzeniem tę praktykę 
stosował do tej pory także jestem zdziwiona, że twierdzi Pan inaczej. Ale oczywiści ja 
zobowiązuje się, że Pana pytanie ujęte w protokole, poproszę o wyciąg z protokołu i 
sporządzimy  odpowiednia odpowiedź. 
 
Radny Wojewódka 
Pani mecenas bardzo dziękuję za wykładnię szczegółową natomiast mamy punkt zapytania i 
interpelacje radnych jeśli zadaję w tym punkcie to oczywiście zawsze mam przygotowane na 
piśmie. Natomiast jesteśmy teraz w innym punkcie i pytam o coś zupełnie  innego i nie jest to 
interpelacja ani nie jest to zapytanie które wynikają z ustawy o samorządzie powiatowym. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Panie radny Pan Starosta się już tutaj wypowiedział, że będzie miał to Pan na piśmie. 
 
Radny Wojewódka 
Jeśli Pan Starosta nie ma czegoś napisane nie potrafi w inny sposób odczytać to ja napiszę 
do Pana Starosty, oczywiście.     
 
Starosta 
Szanowni Państwo trzeba wrócić do definicji co to jest interpelacja proszę sprawdzić w 
słowniku i będzie Pan wiedział, że to jest pytanie, to jest pytanie o dość dużej wadze i to jest 
po prostu to samo i sięgnijmy do słownika języka polskiego i wtedy będziemy wiedzieć, że to 
jest także pytanie. Także Panie radny proszę troszkę się poedukować i wtedy będziemy 
rozmawiać bardziej konstruktywnie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady   
Panie Starosto dziękuję zamykam dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Jeszcze ja, mogę jeszcze?  
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Ale Panie radny ja już zamknąłem dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
… proszę patrzeć co się dzieje na sali. To w takim razie po co jest w punkcie. Otwieram 
dyskusję i proszę o zadawanie pytań bo to nie bardzo rozumiem. Jest punkt Pan 
Przewodniczący otwiera dyskusję i prosi o zadawanie pytań, skoro tutaj Starosta mówi, że 
nie, interpelacje to jest zupełnie co innego Panie Starosto. Ja zapytałem nie jako interpelacje 
tylko dlaczego  przypadku tej uchwały nie było tej informacje, że jest to po czasie termin 
ustawowy na przyjęcie tej uchwały upłynął  kilka miesięcy temu. Ale jeśli Pan bez papieru nie 
potrafi odpowiedzieć to ja Panu dostarczę na piśmie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Panie radny będzie maił Pan odpowiedź na piśmie tak jak Pan Starosta powiedział. W 
związku z tym w tym punkcie zamykam już dyskusję.    
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Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami. (załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Starosta odczytał sprawozdanie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Radna Partyka-Basa 
Panie Przewodniczący, Panie Starosto mam takie pytanie dotyczące aptek proszę mi 
powiedzieć które apteki będą świadczyły dyżur w dniach od 1 do 7 stycznia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Jest Pani pracownik to może odpowie Pani kierownik. 
 
Starosta 
Ale ja tylko wprowadzenie Panie przewodniczący. Szanowni Państwo zmieniła się ustawa 
odnośnie funkcjonowania aptek i co do zadań Starostwa powiatowego dlatego no tutaj 
będzie wymagana szczegółowa informacja Pani kierownik bo tematem zajmujemy się już od 
dwóch miesięcy i nastąpią pewne zmiany. Proszę bardzo Pani kierownik. 
 
Aleksandra Sadowska – kierownik Wydziału EKZ  
Szanowni Państwo z dniem 1 stycznia zmienia się procedura ustalania dyżurów aptek. 
Zarząd Powiatu przejmuje kompetencje Rada Powiatu tylko ma takie kompetencje do 31 
grudnia. Zarząd Powiatu w drodze uchwały ustala jedną aptekę na cały rok do pełnienia 
dyżuru. Dyżur będzie pełniony to jest najważniejsza zmiana w następujących przedziałach 
czasowych  dyżur w dni wolne od pracy niedziele i święta będzie pełniony w godzinach od 
19.00 do 23.00 w przeciągu dwóch godzin natomiast dyżur dzienny w niedziele i święta 
będzie prowadzony w godzinach od 10.00 do 18.00 przez 4 godziny ciągiem  takie zmiany 
wprowadza ustawodawca. Natomiast jeśli chodzi o ten okres przejściowy czyli do czasu 
wyłonienia tej jednej apteki do pełnienia dyżuru na cały rok na ta chwile trwają prace jakby 
przejściowe ustalamy która apteka przejmie te dyżury do czasu ustalenia tej jednej apteki 
przez Zarząd Powiatu. po świętach taka informacja zostanie umieszczona, która apteka 
będzie pełniła te dyżury. Będą to na pewno trzy różne apteki natomiast godziny jakie zostaną 
ustalone to będzie mniej więcej w tych samych czasach w tych samych okresach czasu jak 
przewiduje ustawa. Czyli będą to godziny nocne w dni powszednie między 
najprawdopodobniej 21.00 a 23.00 a w dni święta to są jeszcze do ustalenia z aptekami 
które wyraziły chęć dyżurowania do czasu ustalenia tej jednej apteki na cały rok. Dopiero po 
okresie świątecznym będziemy wiedzieć kto będzie pełnił w okresie świątecznym. 
 
Radna Partyka-Basa 
Czyli w niedziele i święta od 21.00 do 23.00 
 
Aleksandra Sadowska    
Miedzy innymi tak, nocne dyżury będą tak jak powiedziałam w przedziałach czasowych od 
19.00 do 23.00 ciągiem przez dwie godziny tak społeczeństwo musi się przyzwyczaić, że tak 
już będzie, tak wymyślone zostało przez ustawodawcę. 
 
Radna Partyka-Basa 
I kiedy ta informacja? 
 
Aleksandra Sadowska  
Po świętach zostanie ustalone ponieważ w trakcie jesteśmy negocjacji z aptekami które to 
dyżury przyjmą w okresie stycznia być może lutego do czasu wyłonienia jednej apteki do 
pełnienia dyżurów która będzie podpisywała umowę z Narodowym Funduszem Zdrowia bo 
te dyżury które ona przejmie będą refundowane przez Narodowy Fundusz Zdrowia. 
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Radna Partyka-Basa 
A po świętach to znaczy kiedy? 
 
Aleksandra Sadowska  
Miedzy 27 a 29, taka informacja zostanie przekazana do wszystkich aptek i również na 
stronę Powiatu. 
 
Radna Partyka-Basa 
Dobrze gdyby to się udało zrobić  tak najpóźniej 28. 
 
Aleksandra Sadowska 
28 też tak myślę. 
 
Radna Partyka-Basa 
Bo tak, żeby mieszkańcy nie dostali informacji 29, bo 30,31. 
 
 Aleksandra Sadowska 
Do 31 obowiązuje stara uchwała, która była podjęta w poprzednim roku. 
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie, czy kiedy będziemy ustalać tą jedną aptekę czy są jakieś wskazania, żeby 
to była apteka na przykład w Środzie Śląskiej bo jeśli to będzie gdzieś są w różnych 
miejscowościach żeby to było chociaż w centrum  Powiatu, żeby ludzie, bo jeżeli jest taka  
rotacja jak teraz to po pierwsze nie wiedza gdzie się udać a mam doświadczenia z zeszłego 
roku ze świąt była wskazana apteka która była na głucho zamknięta nieoświetlona i w ogóle 
nie było mowy żeby tam ktokolwiek był. Rozumiem, że to dobrze, że będzie kontrakt NFZ-
tem bo przynajmniej będą mieli obowiązek, żeby tam być tak? Dobrze, że ciągiem aż dwie 
godziny, naprawdę ciągiem robi wrażenie. Natomiast która to może być apteka czy może być 
preferencja taka żeby to było w środzie. 
 
Aleksandra Sadowska 
Tak przede wszystkim będziemy rozpatrywać, żeby to była apteka miejska ponieważ jest 
najlepiej zaopatrzona. 
 
Maria Zachary 
Patrząc na zapis, który odczytany był przez Pana Starostę śmie powiedzieć, że stąd są te 
nasze pytania dlatego, że zapis który tutaj jest ujęty on nie do końca mówi o tym, że w 
Starostwie znana była sprawa od dwóch miesięcy. Bo piszemy, że podmiot prowadzące 
apteki  przyjął do wiadomości przyjęły do wiadomości to jest różnica, że procedowanie 
dyżurów aptek na rok 2024 rozpocznie się od 1 stycznia  2024  stąd są te nasze niepokoje… 
z jakie powodu tak to się wszystko dzieje. My wiemy, że jest zmiana ustawy natomiast 
dobrze by było jednak nie czekać do samego końca, zakończenia roku tak jak pani mówi, że 
ta nasza uchwała jest ona się kończy 31 grudnia ok. ale zawsze można podać wcześniej do 
wiadomości to, żeby wiedzieli mieszkańcy jaki jest harmonogram właśnie na ten okres taki  
długo świąteczny tak to sobie powiedzmy i stąd są te nasze pytania. Także Panie Starosto 
tak to właśnie jest, że tutaj zabrakło zapisu mówiącego o tym, że Zarząd pracował i pracuje 
nad tą uchwałą od tam jakiegoś czasu   
 
Aleksandra Sadowska 
Może jeszcze tutaj dodam, że Zarząd może procedować z dniem 1 stycznia ponieważ art. 94 
Prawa farmaceutycznego dopiero zmianie ulega z dniem 1 stycznia. 
 
Radna Zachary 
Niektóre przejrzałam wczoraj informacje z powiatów i tam po prostu Rady Powiatów podjęły 
już decyzje czy Zarząd Powiatu podjął decyzję, harmonogramy są wystawione w Internecie i 
mieszkańcy po prostu już nie pytają… Ja jeszcze chciałam zapytać Panie Starosto odnośnie 
konkursu ogłoszonego na stanowisko czy bo już jest jakby po upływie terminu mogę zapytać 
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czy jest zainteresowanie duże na to stanowisko jeżeli chodzi o Dyrektora Średzkiego 
Centrum Zdrowia. 
 
Starosta 
Odpowiadając Pani radnej na pierwsze pytanie na ta chwile jest jedna oferta także dużego 
zainteresowania nie ma. Natomiast chciałem uzupełnić tutaj wypowiedź Pani kierownik EKZ-
tu ustawa o zmianach Prawa farmaceutycznego pojawiła się pod koniec września i tak trochę 
rzutem na taśmę  i naprawdę my tez działamy pod presją i tutaj jakby dopiero po analizie 
dokumentów okazało się, że taka ustawa jest i musiał pracować cały zespół tutaj nasz, żeby 
to jakoś rozwiązać. Ja jestem w kontakcie ze Starostami z dolnego śląska także sytuacja jest 
wszędzie podobna także nie tylko Pani przedstawiła tutaj przykład, ze inne powiaty 
rozwiązały, bo nie rozwiązały dlatego że sytuacja nie jest jednoznaczna. I szanowni Państwo 
jeżeli będzie miało to prawidłowo funkcjonować to z budżetów powiatów należy wydatkować 
odpowiednie środki. Tutaj musze Państwu powiedzieć, że w Środzie mamy dość dobra 
sytuację  dlatego, że jeżeli zważymy na to, że jest to miasteczko 10 tysięczne to mamy w tej 
chwili 8 aptek także Pani radna… 
 
Radna Rachwalska 
Ale są wszystkie zamknięte. 
 
Starosta 
Na 1200 osób przypada jedna apteka ja znam miast gdzie jest podobna liczba mieszkańców 
i jest jedna, dwie apteki. Tu pojawia się pytanie jak dbamy o swoje zdrowie i czy te apteki 
powodują, że akurat jesteśmy zdrowsi aczkolwiek będziemy dążyć do tego aby tą sytuację 
rozwiązać tak, żeby ta jedna apteka była jak najdłużej dostępna. I tutaj Pani radna jak 
najbardziej ma rację, że powinna to być apteka właśnie ze Środy Śląskiej w centrum Powiatu 
Średzkiego. I tutaj według zapewnień Pani kierownik i rozmów przeprowadzanych właśnie 
tak będzie. 
 
Radny Wojewódka 
Nie wiem czy mogę bez pisma zapytać ale postaram się dlatego na poprzedniej sesji 
składałem interpelację o możliwość  utworzenia takiej apteki przy Średzkim Centrum Zdrowia 
dostałem taka odpowiedź z której praktycznie nic nie wynika ale ponawiam mój  apel, żeby 
taka aptekę postarać się może nie od razu ale za jakiś czas przy Średzkim Centrum Zdrowia 
otworzyć która byłaby dostępna i problem wtedy zostanie…    
 
Wicestarosta 
Szanowni Państwo mówiąc o aptekach w końcu lobby aptekarskie, które było bardzo mocne 
w Polsce dopięło swego. Z jednej strony ustawodawca ściąga z bark każdej Rady Miejskiej 
czy Rady Powiatu ten obowiązek ustalania harmonogramu dyżuru aptek ogólnodostępnych z 
drugiej strony przekazuje to do dyspozycji Zarządu który to tak naprawdę nie ma nic do 
powiedzenia to jest jedna rzecz. Druga rzecz proszę mi wierzyć żaden z właścicieli aptek 
może z jednym małym wyjątkiem nie jest zainteresowany i nie będzie zainteresowany 
prowadzeniem dyżurów w nocy, niedziele i święta. Oni o to po prostu walczyli od wielu lat 
przynajmniej od dwóch bardzo intensywnie i dopięli swego. Argumentują to różnie brakiem 
personelu to jedna rzecz a druga brakiem odpowiednich obrotów tak naprawdę  jeżeli chodzi 
o sprzedaż w tych godzinach. To i słusznie Pani radna zauważyła, że aż dwie godziny bo to 
będzie bardzo śmiesznie wyglądało bo wszystkie apteki powiedźmy czynne są do godz. w 
normalne dni powszednie godz. 20.00 no i mamy sobotę mamy niedziele dni wolne i wtedy 
te apteki będą się otwierać na te dwie godziny i to będzie traktowane jako dyżur nocny po 
godz. 23.00 mamy cały czas aptekę zamkniętą proszę pamiętać wszystkie będą zamknięte i 
ta sytuacja będzie w całym kraju.   To oczywiście też będziemy rozważać ewentualnie 
możliwość kupienia po prostu odpowiednich godzin aptek tak, żeby ona była otwarta dłużej 
ale czy to jest i będzie możliwe zobaczymy. Natomiast tak będzie kłopot już był kłopot bo 
bywało różnie z tymi dyżurami sami Państwo wiecie, że to była jedna z najczęściej 
przyjmowanych przez nas uchwał w przeciągu roku oprócz oczywiście uchwał budżetowych 
to harmonogram dotyczący dyżurów się zmieniał nie tak, że raz w roku przyjmowaliśmy na 
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cały rok i było z głowy. Dopięli swego nie będą musieli świadczyć tych usług  problem 
zostanie i tutaj co Pan radny Wojewódka powiedział tak jak najbardziej ten temat jest przez 
nas dyskutowany ale niezmiernie trudno w tej chwili otworzyć aptekę czy punkt apteczny w 
nowym jak gdyby budynku w naszym Średzkim Centrum Zdrowia  też z takiej przyczyny 
prozaicznej bo nadzór farmaceutyczny nie wyrazi zgody chociażby na otwarcie trzeciej 
apteki w ciągu jednej ulicy na której są już dwie  oddalone od siebie niecałe 100 metrów czyli 
to tez jest brane pod uwagę więc temat naprawdę bardzo trudny no i wydaje mi się niestety 
nie do rozwiązania. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
                 
Ad. 6/ Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych w 2023 roku- załącznik do 
protokołu 

 
Przewodniczący Rady 
Temat został omówiony na posiedzeniu połączonych  komisji wczoraj otwieram dyskusję.  
 
Marcin Brzeziński – kierownik Wydziału Rozwoju, Funduszy Zewnętrznych i Promocji 
Powiatu przedstawił prezentację.  
 
Starosta 
Szanowni Państwo no przede wszystkim wielki podziękowania dla Pana kierownika Marcina 
Brzezińskiego. Jak sami widzicie Państwo to jest prawdziwy lider trzecie miejsce tutaj w 
Polsce w pozyskiwaniu środków duże wyróżnienie tutaj dla Powiatu Średzkiego, dla Starosta 
oraz dla Państwa także Panie Marcinie wielkie podziękowania. To są liczb, które mówią 
same za siebie i tak naprawdę moje wystąpienie tylko powinno się ograniczyć tylko do 
podziękowań. Ja ze swojej strony dziękuję też całemu zespołowi jeżeli by nie było tak dobrej 
atmosfery tutaj w Starostwie nie byłoby też tych osiągnięć z tym, że to nie odbywa się 
bezstresowo to nie odbywa się tak, że ze wszystkim się zgadzamy, wypracowujemy 
stanowiska bardzo często też mamy odmienne zdanie ale widzicie Państwo w konsekwencji 
dochodzimy do porozumienia i realizujemy te nasze inwestycje. Tutaj szczególnie jestem 
zadowolony jeżeli chodzi o inwestycje termomodernizacje i wymianę źródeł ciepła. Pamiętam 
trzy lata temu tutaj Pani radna Maria Zachary bardzo ostro występowała na temat 
zadymienia, które wykonuje piec domu dziecka, ja dałem słowo, że to zmienimy co prawda 
pod koniec kadencji ale jak pani widzi udało się to zrealizować szczególnie to jest istotne w 
tym aspekcie ekologicznym dlatego, że jednak ta wymiana źródeł ciepła powinna być, 
powinniśmy zmieniać na źródła ekologiczne i tak w Środzie się odbywa. Także dziękuję 
Państwu wszystkim za współpracę  ponad 5 lat różniej ale ma nadzieję, że w większości były 
to bardzo pozytywne lata. Także wielkie podziękowania dla całego mojego zespołu, wielkie 
podziękowania dla Zarządu, wielkie podziękowania dla Pani Skarbnik, wielkie podziękowania 
dla Rady Powiatu za to co udało się zrealizować. Mamy końcówkę już naszej kadencji i 
myślę, ze to jest taki dobry prognostyk przed przyszłymi wyborami. Także dziękuję Panie 
Przewodniczący za głos.  
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Panie Marcinie w imieniu całej Rady jeszcze raz serdecznie dziękuję i prosimy o więcej. 
 
Radna Wiatrzyk 
Czy my możemy tą prezentacje dostać w formie jakiejś papierowej. 
 
Marcin Brzeziński 
Mogę na e-mail przysłać. 
 
Radna Szremska 
Wszystkim.          
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Ad. 7/ „15 minut dla wyborców” 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 8/ Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 
 
- przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2024 rok 
 
Wiceprzewodniczący Rady 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji stałych Rady Powiatu na 
posiedzeniu połączonych komisji w dniu wczorajszym 
 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie ma chętnych do dyskusji zamykam dyskusję. 

 
Czekamy jeszcze na wyniki, komplikacje mamy. Proszę Państw powtórzymy jeszcze raz 
głosowanie przyjęcie planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2024 rok. 
 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr LXX/356/2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej na 2024 rok 
 
Burdzy Sebastian - ZA,  Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek - ZA,  Mikła Halina - ZA, Partyka - Basa Judyta – ZA  
Pierzchalski Grzegorz - ZA, Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, 
Szremska Joanna - ZA,  Rachwalska Małgorzata - ZA, Uszyński Daniel - ZA,  
Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz - ZA, Zachary Maria - ZA. 
 

- wyrażenia zgody na nabycie do zasobu Powiatu Średzkiego nieruchomości położonej w 
miejscowości Środa Śląska, przy ulicy Kolejowej, 
 
Wiceprzewodniczący Rady 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji stałych Rady Powiatu na 
posiedzeniu połączonych komisji w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Radny Wojewódka 
Mam jeszcze pytanie bo w uzasadnieniu którym dostaliśmy do uchwały tam jest napisane, ze 
tam jest przeznaczenie na zabudowę jednorodzinna więc to będzie wymagało zmiany 
miejscowego planu i czy w takim razie ten plan będzie musiał być zmieniony przed nabyciem 
tej działki czy po i czy tutaj było sprawdzane jak to wpłynie cenę tej działki, będzie mniej czy 
więcej   
 
Starosta 
Szanowni Państwo działka która jest przewidziana do zakupu przez nas w planie 
zagospodarowania przestrzennego jest przeznaczona do, przeznaczona na budownictwo 
jednorodzinne w tej chwili ani Powiat Średzki ani my tutaj nie mamy możliwości, żeby te 
zmiany dokonać. Natomiast myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie żeby stosowna zmiana 
nastąpiła w przyszłości. Ja pozwoliłem sobie wydrukować jak to wygląda i wszystkim mogę 
pokazać, proszę bardzo to jest ta działka ona na 26 metrach przylega do ściany budynku po 
szpitalu także zakup jak najbardziej korzystny w kontekście tym, że jednak my tutaj jako rada 
Powiatu zgodziliśmy się na to, żeby wykupić budynek szpitala także nawet postawienie 
rusztowań tutaj w przypadku remontu wymagałoby zgody właściciela któryby nabył ta 
działkę. Proszę zobaczyć, że tutaj też po lewej stronie tej działki są nasze dwie działki także i 
po prawej tak samo także ten wykup jest jak najbardziej uzasadniony w kontekście 
funkcjonowania usług medycznych w naszym wypadku. Oczywiście nie jest to zakup który 
przyniesie efekty dzisiaj czy jutro to jest zakup w perspektywie lat. Także widzicie Państwo 
nie tylko działamy bieżąco ale też myślimy przyszłościowo. Także jak najbardziej działka 
korzystna do zakupu tym bardziej, że nadarzyła się ku temu odpowiednia okazja. 
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Joanna Haligowska radca prawny 
Tak Panie radny ja bym bardzo chciała na Pana pytanie bezpośrednio odpowiedzieć. Zapisy 
planu zagospodarowania przestrzennego sa istotne przy procedurze wydawania pozwolenia 
na budowę natomiast nie sa istotne przy przeniesieniu własności. W tej chwili Powiat nie 
planuj e tam inwestycji budowlanych na tej działce. Jednakowoż sam fakt posiadania tej 
nieruchomości graniczącej z budynkiem szpitala jest bardzo istotnym, bo pozwoli nam 
bezproblemowo i zgodnie z przepisami przeprowadzić istotną modernizację budynku, która 
ma wpływ na wykonywanie świadczeń medycznych w Średzkim Centrum Zdrowia. Idzie tutaj 
o ilość i rodzaj niezbędnych gabinetów lekarskich. Posiadanie tej działki pozwoli nam na taka 
modernizację która pozwoli też polepszyć przyjmowanie pacjentów, tak w skrócie. 
 
Radny Wojewódka 
Ja tak odnosząc się do wypowiedzi Pani mecenas ja to rozumiem tylko kwestia jest taka, 
czy, bo ta działka docelowo będzie musiała być zmieniona pod usługi publiczne, czy usługi 
związane ze służbą zdrowia i czy jej wartość wtedy się nie zmniejszy i Zarząd mógłby tej 
ceny negocjować bo ta wycena będzie musiała albo spróbować zrobić wycenę ile byłaby ona 
warta jako działka pod takie usługi i ewentualnie negocjować jeszcze cenę bo płacimy za 
działkę budowlaną, która ok. działka jest tam czy zakup jest uzasadniony natomiast nie z 
takim przeznaczeniem. 
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
No tak trzeba by uznać, że przeznaczenie w planie ma wpływ na cenę ale to są kategorie no 
takie raczej o charakterze dywagacji. Mamy cenę określona przez rzeczoznawcę na dzień 
przeniesienia własności tylko tym możemy się kierować. Natomiast przyszłe ewentualne 
ruchy związane z tą działką no nie mogą wpływać na  decyzje które teraz mamy i teraz 
planujemy w budżecie. 
 
Starosta 
Ja chciałem zwrócić uwagę jeszcze na jeden aspekt z racji tego, ze Powiat Średzki jest 
bardzo dobrym miejscem do inwestowania bardzo duże zainteresowanie jest kupnem gruntu 
także na tą chwilę  trend jest taki, że nieruchomości  w samej Środzie Śląskiej w Gminie 
Środa Śląska i tez w Gminie Miękinia w bardzo szybkim tempie rosną do góry. Także jestem 
przekonany, że jeżeli teraz nie zakupimy tej działki a będziemy załóżmy, przyszła Rada 
będzie chciała kupić za rok to cena będzie nawet pomimo zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego pod parking czy jakieś usługi medyczne to i tak ta cena będzie o wiele 
wyższa jak w tej chwili. Także pojawiła się okazja i szanowni Państwo skorzystajmy z niej. 
Szkoda te 131 tys. bo moglibyśmy przeznaczyć na inny cel jednak wydaje mi się, ze tutaj jak 
zrobiliśmy pierwszy krok w lutym 2029 roku i kupiliśmy budynek szpitala to musimy dalej w 
tym kierunku iść. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie.  
            
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 0; W - 4  
podjęła uchwałę Nr LXX/357/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu 
Powiatu Średzkiego nieruchomości położonej w miejscowości Środa Śląska, przy 
ulicy Kolejowej, 
 
Burdzy Sebastian - ZA,  Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek – Wstrzymał się,  Mikła Halina - ZA,  
Partyka - Basa Judyta – Wstrzymała się Pierzchalski Grzegorz - ZA,  
Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, Szremska Joanna - ZA,  
Rachwalska Małgorzata – Wstrzymała się, Uszyński Daniel - ZA,  
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Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz – Wstrzymała się, Zachary Maria - ZA. 
 
- zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.,  

 
Przewodniczący Rady 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji stałych Rady Powiatu na 
posiedzeniu połączonych komisji w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
Nie widzę, zamykam dyskusję  przechodzimy do głosowania. 
 
Burdzy Sebastian - ZA,  Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek - ZA,  Mikła Halina - ZA, Partyka - Basa Judyta – ZA  
Pierzchalski Grzegorz - ZA, Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, 
Szremska Joanna - ZA,  Rachwalska Małgorzata - ZA, Uszyński Daniel - ZA,  
Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz – Wstrzymał się, Zachary Maria - ZA. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr LXX/358/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
 

- ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 
roku budżetowego, 

 
Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji stałych Rady Powiatu na 
posiedzeniu połączonych komisji w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
Nie ma chętnych do dyskusji. Zamykam dyskusję.  
 
Burdzy Sebastian - ZA,  Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek - ZA,  Mikła Halina - ZA, Partyka - Basa Judyta – Wstrzymała się  
Pierzchalski Grzegorz - ZA, Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, 
Szremska Joanna - ZA,  Rachwalska Małgorzata - ZA, Uszyński Daniel - ZA,  
Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz - ZA, Zachary Maria - ZA. 
 
Dziękuję bardzo. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr LXX/359/2023 w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot 
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 
 
 

- zmiany uchwały nr LXII/326/2023 z dnia 29.06.2023 roku dot. wyrażenia zgody na 
sprzedaż, w trybie bezprzetargowym, nieruchomości położonej w obrębie Kadłub, gmina 
Miękinia 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji stałych Rady Powiatu na 
posiedzeniu połączonych komisji w dniu wczorajszym. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Burdzy Sebastian - ZA,  Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek - ZA,  Mikła Halina - ZA, Partyka - Basa Judyta – ZA  
Pierzchalski Grzegorz - ZA, Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, 
Szremska Joanna - ZA,  Rachwalska Małgorzata - ZA, Uszyński Daniel - ZA,  
Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz - ZA, Zachary Maria - ZA. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 15; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr LXX/360/2023 w sprawie zmiany uchwały nr LXII/326/2023 z dnia 
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29.06.2023 roku dot. wyrażenia zgody na sprzedaż, w trybie bezprzetargowym, 
nieruchomości położonej w obrębie Kadłub, gmina Miękinia 
 

 
Ad. 9/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o  projekcie uchwały 
budżetowej. (załącznik do protokołu) 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Proszę Panią Skarbnik o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o  projekcie uchwały 
budżetowej. 
 
Skarbnik odczytała powyższą uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady 
Dziękuję  Pani Skarbnik. 
 
Ad. 10/ Odczytanie opinii komisji stałych.  

 
Radna Wiatrzyk 
W dniu 29 listopada 2023 roku odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej na której tematem była analiza projektu budżetu  Powiatu Średzkiego na rok 
2024 i w związku z tym powyższym informuję, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Powiatu Średzkiego 2024.  
 
Radna Mikła 
W dniu 29 listopada 2023 roku odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty Kultury Sportu 
Zdrowia i Opieki Społecznej której tematem była analiza projektu budżetu Powiatu 
Średzkiego na rok 2024 w związku z  powyższym informuję, iż komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu Powiatu Średzkiego  na 2024 rok. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Piotrowski 
W dniu 29 listopada 2023 roku odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki Rolnictwa 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, której tematem była 
analiza projektu budżetu Powiatu Średzkiego na rok 2024 w związku z powyższym 
informuję, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu Średzkiego na 2024 
rok.  
 
Radny Majerowski 
W dniu  29 listopada 2023 roku odbyło się posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 
której tematem była analiza projektu budżetu Powiatu Średzkiego na rok 2024 w związku z 
powyższym informuję, że komisja pozytywnie  zaopiniowała  projekt budżetu Powiatu 
Średzkiego na  2024 rok.  
 
Radna Partyka - Basa 
W dniu 29 listopada  2023 roku odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej, której tematem była analiza projektu budżetu Powiatu Średzkiego na rok 
2024. W związku z powyższym informuję,  iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Powiatu Średzkiego na 2024 rok.  
 
Ad. 11/Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w opiniach 
komisji stałych. 
 

Starosta 
Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, Szanowni Państwo jak wszyscy słyszeliśmy  
w związku z pozytywnymi opiniami wszystkich  komisji stałych Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej w zakresie realizowania projektu budżetu na 2024 rok Zarząd Powiatu w Środzie 
Śląskiej  pozytywnie opiniuje wnioski. Dziękuję   
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Wiceprzewodniczący Rady  
Dziękuję bardzo.  
 
Ad. 12/ Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 
radnych i nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 

W związku z brakiem  wniosków zamykam ten punkt. 
 
Ad. 13/ Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały. 
 
Skarbnik 
Wprowadzone autopoprawki dotyczą zadań inwestycyjnych wprowadzone zostaje zadanie 
inwestycyjne remont drogi powiatowej  Nr 2070D w miejscowości Wrocisławice na wartość 
370 000 zł., nowe zadanie wpłata na Fundusz Wsparcia PSP z przeznaczeniem na zakup auta 
dla KPPSP w Środzie Śląskiej   na wartość 15 000 zł., Modernizacja i rozbudowa systemów 
dziedzinowych oraz e-usług wraz z pozyskaniem danych do bazy danych EGiB w ramach 
projektu Platforma Elektronicznych usług geodezyjnych - PEUG II na wartość 119 041 zł. 
Przesunięto do realizacji na rok 2024 zadanie Przebudowa dróg powiatowych w miejscowościach 
Pichorowice-Pielaszkowice, Brzezinka –Brzezina, Nr 2191D Malczyce ul. Sienkiewicza   na 
wartość 12 997 000 zł 
Zadanie realizowane w ramach Programu inwestycji strategicznych, które ze względu na warunki 
pogodowe nie zostanie zakończone w roku 2023. 
Zwiększono wartość zadań inwestycyjnych do kwot uzyskanych w postępowaniach 
przetargowych., które odbyły się po złożeniu projektu budżetu to jest Przebudowa drogi 
powiatowej Nr 2056 na odcinku Klęka –Białków o kwotę 78 000 zł.  Budowa ścieżki rowerowej 
przy drodze powiatowej na odcinku Malczyce-Chomiąża o kwotę 440 000 zł 
W związku z powyższymi zmianami po stronie dochodów budżetu zwiększono wartość o 
13 754 041 zł obejmującą wartość dofinansowań dla zadań, tj.: 
190 000 zł pomoc finansowa od gminy Środa Śląska na realizację zadania- Remont drogi 
powiatowej  Nr 2070D w miejscowości Wrocisławice 
150 000 zł z Funduszu Rozwoju Dróg na realizację zadania - Remont drogi powiatowej  Nr 
2070D w miejscowości Wrocisławice 
119 041 zł. jako dofinansowanie z budżetu środków europejskich dla zadania Modernizacja i 
rozbudowa systemów dziedzinowych oraz e-usług wraz z pozyskaniem danych do bazy danych 
EGiB w ramach projektu Platforma Elektronicznych usług geodezyjnych  
12 000 000 zł w ramach programu inwestycji strategicznych na realizacje zadania Przebudowa 
dróg powiatowych, Pichorowice-Pielaszkowice,  Brzezinka –Brzezina,  Malczyce ul. Sienkiewicza 
Dla tej samej przebudowy 997 000 zł  jako dofinansowanie od gmin realizację zadania 
Przebudowa dróg powiatowych Pichorowice-Pielaszkowice,  Brzezinka –Brzezina,  Malczyce ul. 
Sienkiewicza 
220 000 zł jako dofinansowanie od gminy Malczyce na realizację zadania Budowa ścieżki 
rowerowej przy drodze powiatowej  na odcinku Malczyce-Chomiąża 

 
 78 000 zł jako dofinansowanie od gminy Miękinia na realizację zadania Przebudowa drogi 
powiatowej  na odcinku Klęka –Białków.  
Powyższe zmiany wymusiły konieczność zwiększenia wartości rezerwy ogólnej o kwotę 13 000 
zł. oraz zabezpieczenie wkładu własnego do zadań inwestycyjnych na wartość 265 000 zł. 
Środki na ten cel  przesunięto z: obsługa długu 220 000 zł., zakup tablic rejestracyjnych 13 000 
zł., zakup środków czystości 45 000 zł. W wyniku zastosowanych przesunięć  nie zmienił się 
wynik budżetu przedstawiony w projekcie budżetu na 2024 rok. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Dziękuję Pani Skarbnik. 
 
Ad. 14/ Dyskusja nad projektem budżetu. 
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Wiceprzewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Radna Partyka – Basa 
Pani Skarbnik w budżecie nie znalazłam środków ani zadania które dotyczyłoby zakupu 
niezbędnego wyposażenia na ambulatoria, oddział opieki długoterminowej, hospicjum. 
Proszę mi powiedzieć jak to się ma do wniosku JOWISZ, który nas obowiązuje czy zgody 
JOWISZ który nas obowiązuje do 31 grudnia 2024. 
 
Skarbnik 
Wniosek JOWISZ to jest pewnego rodzaju plan preliminarz, który będzie realizowany i na 
który z tego co wiem zostały złożone wnioski o środki europejskie i pierwszy etap realizacji 
tego będzie obejmował obejmuje właśnie złożenie tego wniosku, jeżeli otrzymamy takie 
dofinansowanie i będzie niezbędny wkład własny na ten cel to wówczas zostanie 
wprowadzona autopoprawka do budżetu w trakcie roku. 
 
Radna Partyka-Basa 
Rozumie, że Powiat Średzki złożył taki wniosek o dofinansowanie?  
 
Skarbnik 
Złożył SPZOZ. 
 
Radna Partyka-Basa 
A możemy dowiedzieć się czegoś więcej na ten temat? 
 
Skarbnik 
Poproszę Panią Dyrektor bo Pani Dyrektor przygotowywała ten wniosek Pani Dyrektor 
SPZOZ Średzkie Centrum Zdrowia. 
 
Radna Partyka-Basa 
Pani Dyrektor wyszła. 
 
Skarbnik 
Ja tego wniosku osobiście nie widziałam i nie brałam udziału w jego przygotowywaniu 
dlatego nie potrafię Pani odpowiedzieć. 
 
Radna Partyka-Basa 
Pani Skarbnik ja nie mam do Pani absolutnie pretensji tylko dopytuje nie ma takiego zadania 
w budżecie więc nie wiem kogo zapytać? No obiecywaliśmy też mieszkańcom, ze te pietra 
będą uruchomione, podejmowaliśmy decyzje w uchwałach budżetowych o przekazaniu tych 
środków no i te pietra póki co nie są zagospodarowane stąd moje . chyba że Pan 
Wicestarosta może coś więcej wie bo widzę… 
 
Wicestarosta 
Tak zgadza się, natomiast nigdy nie mówiliśmy, że będziemy to robić ze środków własnych. 
Po to składamy wnioski na dofinansowania po to między innymi właśnie służyła temu  
dzisiejsza prezentacja o pozyskanych środkach z różnych źródeł. Dlatego też w momencie 
tak jak Pani Skarbnik powiedziała, jeżeli cokolwiek byśmy uzyskali to będziemy zastanawiać 
się w jaki sposób pokryć wkład własny jeżeli takowy będzie. Wszyscy też czekamy na nowe, 
nowy budżet Unijny w którym zapowiadane są środki na ochronę zdrowia i jest duża szansa 
żeby takie pieniądze pozyskać  na dalszą działalność. Sami nie dźwigniemy jak Państwo 
wiecie działalności nie otworzymy tego bo to są nakłady milionowe więc tylko i wyłącznie w 
momencie pozyskania danych środków jeżeli pozyskamy. A już złożone środki są to 
będziemy się zastanawiać w jaki sposób pokryć resztę i czy nas będzie stać oczywiście na 
prowadzenie rozszerzonej działalności medycznej na poszczególnych oddziałach. Ten temat 
będzie chyba rozstrzygnięty podejrzewam do czerwca przyszłego roku dlatego też musimy 
się uzbroić w cierpliwość. Dziękuję.    
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Radna Zachary 
Panie Przewodniczący, Panie Starosto szanowni Państwo ja chciałam zapytać o wykaz 
działań majątkowych, które będą realizowane w roku 2024 i mamy taką pozycję  dot. 
projektu na przebudowę drogi Klęka – Szczepanów w budżecie jest w tym momencie 
zaplanowana kwota 50 tys. zł. Powiem tak wniosek, który składam od lat od kiedy jestem 
radną dotyczy drogi Kobylniki – Rzeczyca ponieważ to ta droga jest mocno zniszczona i 
naprawdę wymaga naszej natychmiastowej przebudowy z uwagi na jej niebezpieczeństwo 
które jest tworzona dla użytkowników tej drogi. Wiemy wszyscy, że droga została 
uszkodzona na skutek jazdy samochodów ciężkich które pracowały na stopniu wodnym w 
Rzeczycy i które te samochody dostały zgodę tutaj Starostwa na poruszanie się tymi 
drogami.  W związku z tym ja uważałam i uważam w dalszym ciągu, że remont takiej drogi 
jest po stronie Starostwa i uzyskiwanie środków również zewnętrznych  na ten cel po to żeby 
poprawić tą sytuacje która na dzień dzisiejszy jest. Ponieważ w tym właśnie planie na rok 
2024 mam tylko samą dokumentację nie wiem co można zrobić za 50 tys. Klęka – 
Szczepanów ok ale co dalej Szczepanów- Rzeczyca. Wiem, że w projekcie w WPF-ie jest 
zapis, że  w 2025 jest przyjęta kwota 500 tys. zł.  nie bardzo ja rozumiem z kolei co będzie w 
tej kwocie realizowane mogę to połączyć X-em odpowiem na to pytanie czy my możemy? 
Możemy wnieść tutaj poprawkę do tego budżetu w tej pozycji na rozszerzenie na długości 
jeszcze Szczepanów- Rzeczyca i o to bym wnioskowała, ponieważ wnioskuję od kilku lat. 
Dziękuję bardzo. 
 
Skarbnik 
Pani radna rozmawialiśmy o tym przy projekcie budżetu pamiętam to. Pani też pytała 
dlaczego 50 tys. jest 500 tys. odcinek wskazany przez Zarząd Powiatu do projektu budżetu 
to był Szczepanów –Klęka. Dzisiaj uchwalamy już budżet ja pomiędzy komisja która odbyła 
się w lutym nie otrzymałam wniosku od Pani czy też Zarząd nie otrzymał a jest taki punkt 
żeby uwzględnić właśnie to w procedowanym budżecie. Rzeczyca to jest w drugą stronę 
czyli Pani oczekuje rozszerzenia tego odcinka no ale w tej chwili już procedujemy budżet, 
gdyby ta dyskusja odbyła się na komisji w listopada ja otrzymałabym takie polecenie od 
Zarządu, że to rozszerzamy bo Zarząd by to przyjął to dzisiaj ta autopoprawka byłaby 
wniesiona. Co do merytorycznej kwestii ja nie odpowiadam bo zadania wyznacza Zarząd ja 
tylko informuję, że w okresie od komisji kiedy omawialiśmy projekt tego budżetu do dzisiaj do 
mnie wniosek o rozszerzenie i uwzględnienie nowej kwoty nie wpłynął.  
 
Radna Partyka – Basa 
Ja mam pytanie do Zarządu czym Zarząd kierował się wyznaczając odcinek Szczepanów – 
Klęka a nie wyznaczając odcinka od Rzeczycy-Brodno,  Szczepanów  i dalej do Klęki. 
 
Wicestarosta 
Szanowni Państwo z bardzo prostego powodu wybrzmiało to też wcześniej, że z jedną, z 
jednym partnerem z terenu Powiatu Średzkiego wyjątkowo źle się współpracowało i 
współpracuje dalej. I temat poruszany był wielokrotnie jeśli chodzi o remont drogi 
Szczepanów tym bardziej, że mamy pozytywny sygnał  terenu Gminy Miękinia od Pana 
Burmistrza, że on będzie partycypował w przyszłości przede wszystkim w remoncie tej drogi 
odcinka który leży po stronie Gminy Miękinia a także nawet były zapewnienia, że jest w 
stanie dołożyć się do projektu który będziemy zaczynać w przyszłym roku bo ta kwota jest 
zapewniona. Natomiast mając na uwadze  bardzo dużą ilość dróg 378 km nie wszystkie 
jesteśmy w stanie zrobić od razu. Ja rozumiem, że pojawiają się teraz pomysły może zróbmy 
teraz no nie wiem do Brodna jeszcze drogą albo jeszcze dalej. Planujemy zrobić drogę, która 
przebiega i będzie przechodziła przez dwie gminy, Gminę Środa Śląska i Gminę Miękinia 
żeby dojechać tą alternatywną drogą tak naprawdę wzdłuż drogi 94 do miedzy innymi 
obwodnicy Miękinia. I taki jest zamysł, taki jest cel na najbliższe lata tak naprawdę ale od 
czegoś trzeba zacząć czyli od czego trzeba zacząć?  Od przygotowania projektu, który kilka 
lat temu robiliśmy razem wspólnie na przykład z partnerami w tym z Gminą Środa Śląska 
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zrealizowali ten projekt on byłby już dawno gotowy i wtedy wydalibyśmy na niego nie całe 
100 tys. zł. bo takie były realia a teraz na kilka  kilometrów drogi musimy wydać 500 tys. bo 
teraz wszystko poszło w górę. I powiem dalej przy tego typu inwestycjach które wykonaliśmy 
ta droga dawno byłaby skończona i śmiem twierdzić, że droga Szczepanów – Klęka jest w 
gorszym stanie niż droga Szczepanów – Rzeczyca taka jest prawda, tak dokładnie Pani 
Mario taka jest prawda ta droga jeszcze w miarę się trzyma do Rzeczycy przez Brodno 
natomiast do, przez Kobylniki do Klęki ona się nam rozsypie lada chwila. Więc dlatego 
Zarząd podjął taką a nie inną decyzję żeby jak najszybciej przystąpić do realizacji na 
początek projektu a później jak się uda pozyskać środki i partnerstwo, żeby tą drogę 
wykonać. Tyle w temacie. 
 
Radna Zachary 
Panie Przewodniczący, panie Starosto, Pani Skarbnik jeżeli chodzi o działania  w tym 
zakresie o którym mówiliśmy przed sekundką to one były tak jak powiedziałam wcześniej 
one były od kilku lat przekazywane w moich planach pracy były też dyskutowane w zeszłym 
roku i były też w tym roku także tyle w tej sprawie.         
 
Radny Wojewódka 
Ja chciałbym jeszcze wrócić na chwile do tematu służby zdrowia i usług medycznych bo 
usłyszeliśmy tutaj, że będzie próba skorzystania ze środków unijnych ale nie widzę żadnych 
środków w budżecie zabezpieczonych na wpłaty własne czy to będzie finansowane w stu 
procentach? Czy na dzień dzisiejszy nic nie wiemy jak to będzie wyglądało bo nie ukrywam, 
że priorytetem tej kadencji jest rozwój czy przywracanie usług medycznych o tym 
wielokrotnie była mowa. Natomiast tutaj poza pokryciem straty Średzkiego Centrum Zdrowia 
żadnych innych środków na rozwój tych usług o których praktycznie na każdej sesji 
dyskutujemy nie widzę, chciałbym tutaj poznać stanowisko Zarządu. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. 
 
Radny Wojewódka 
A odpowiedź?    
 
Marcin Brzeziński – Kierownik Wydziału RFP 
Na etapie wnioskowania o środki zewnętrzne nie ma konieczności zabezpieczenia ich. I tak 
naprawdę dzisiejsze zabezpieczenie środków byłoby czysta teorią poczekajmy na wyniki 
naboru. Wiem, że Pani Dyrektor złożyła wniosek i w momencie gdy zostaną opublikowane 
wyniki instytucja poprosi nas o zabezpieczenie środków i tak jak Pan Wicestarosta 
powiedział to około czerwca będzie. Także dzisiaj nie ma takiej konieczności. 
 
Radny Wojewódka 
W takim razie mam jeszcze jedno pytanie czy zadłużenie na poziomie 23 milionów złotych 
będzie możliwość zabezpieczenia jeśli pojawi się taka potrzeba zabezpieczenia takich 
środków w budżecie i ewentualnie jakiego rzędu to będą środki nie pytam o szczegółowa 
kwotę ale jakiego rzędu to będzie na jakim poziomie te środku będę musiałybyć 
zabezpieczone. 
 
Skarbnik 
Na mój stan wiedzy wniosek jest sporządzany na ok.  3 mln zł. jeżeli chodzi o wyposażenie 
wartość dofinansowania będzie w granicach 80-85% pozostałą kwotę wkładu którą będzie 
musiał zabezpieczyć Powiat zaproponuje Zarządowi, żeby zabezpieczył  z wolnych środków 
pozostających z rozliczenia roku 2023. Ostateczne rozliczenie i wysokość tych środków 
będzie znana 22 lutego roku 2024 po sporządzeniu sprawozdań. Ale ja już jestem po 
sporządzeniu sprawozdań za listopad i wiem, że ta wysokość środków z pewnością znajdzie 
się w budżecie i na ten cel nie trzeba będzie brać zadłużenia, pokryją to wolne środki. 
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Radna Partyka-Basa 
Jeszcze jedno mam pytanie do Pana Starosty odnośnie działki w Komornikach nie ma tutaj 
mowy o jakiejś kwocie zabezpieczonej jeśli chodzi o zapłatę rozumiem, że my za tą działkę 
nie mamy obowiązku uiścić opłaty jeśli chodzi o środki pieniężne. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo ja nadal uważam, że uda nam się tą działkę mimo wszystko przejąć. W 
tej chwili trwa wymiana korespondencji z KOWR-em dlatego, że KOWR nie chce przyjąć tej 
działki w tym kształcie jeżeli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego bo tam są 
usługi publiczne, nie szpital tylko usługi publiczne między innymi może być szpital. Chcą to 
od nas w formie działki rolnej. Już rozmawialiśmy na ten temat około, ponad 2 lata temu bo 
w listopadzie 2021 roku złożyliśmy wniosek do Burmistrza Miasta i Gminy Środa Śląska o 
takowa zmianę ona jest w tej chwili procedowana nawet zapłaciliśmy żądaną kwotę dla 
miasta za ta zmianę. Jak widzicie Państwo tej zmiany nadal nie ma także jeśli ona nastąpi no 
to pomimo wszystko to co powiedziałem na początku będziemy się starać tą działkę przejąć. 
A dlaczego będziemy się starać przejąć? Dlatego, że to jest bardzo dobre miejsce żeby tam 
stworzyć centrum szkolenia zawodowego. Jak Państwo widzicie nasz zespół nr 2 jest w 
ścisłej zabudowie miasta Środa Śląska nie spełnia żadnych warunków jeżeli chodzi o 
oświatę w trzeciej dekadzie XXI wieku. I tam w Komornikach byłoby odpowiednie miejsce, 
żeby tą szkołę przenieść. Natomiast spotkaliśmy się tutaj no chyba ze złą wolą mam 
nadzieję, że po zmianach które nastąpią będziemy nadal występować o to, żeby tą działkę 
przejąć i czy ja to będę robił czy następne władze to w tym kierunku powinniśmy iść. No w tej 
chwili my jesteśmy cały czas gotowi, żeby zwrócić działkę. Natomiast tak jak mówię sprawa 
utknęła w Urzędzie Miejskim w Środzie Śląskiej. No nic nie poradzę na czyjąś złośliwość to 
jest już jakby poza mną i też Państwem, bo mówimy wałkujemy problem a z tego nic nie 
wynika i sprawa w zawieszeniu. Także wniosek na przyszłość nadal będziemy występować, 
żeby tą działkę przejąć bo jest to bardzo dobre miejsce na centrum Szkolenia zawodowego i 
jeżeli powstanie Intel jeżeli będzie rozbudowywała się strefa a tak widzimy, że następuje to 
jest konieczność, po prostu konieczność. Jeżeli ktoś nie patrzy perspektywicznie, jeżeli ktoś 
tylko mówi że nie kieruje się polityką tylko dobrem społecznym no to szanowni Państwo no to 
jest hipokryta. Ja robiłem co mogłem występowałem do ministra występowałem do KOWR-u, 
działania prowadziłem na wszystkich płaszczyznach i tak prostej sprawy nie dało się 
załatwić. Bylibyśmy w znacznie lepszej sytuacji chociażby jeśli chodzi o oświatę jakbyśmy tą 
działkę przejęli. Ja wierzę, nadal wierzę pomimo, ze to jest bardzo trudne, ze ją przejmiemy. 
 
Radna Partyka-Basa 
Ale nieodpłatnie? Bo ja pytam o środki w budżecie, nieodpłatnie? Tak? 
 
Starosta                   
Oczywiście nieodpłatnie, dlatego szanowni Państwo ja w 2010 roku Powiat Średzki otrzymał 
ta działkę pod usługi w tym wypadku pod usługi medyczne. My cały czas występujemy o to 
żebyśmy przejęli na usługi na oświatę i edukację bezpłatnie i nie widzę przeszkód żeby to 
nie nastąpiło. Jakaś blokada jest powiem, że dziwna po prostu dziwna i szkoda szanowni 
radni no cały czas mówimy o dobru publicznym, działka stoi 6 hektarów i żeby jej nie można 
było wykorzystać? Mamy tak dobrego kierownika od pozyskiwania środków zewnętrznych 
więc byśmy zadziałali żeby ten obiekt szkolny, kształcenia zawodowego  powstał. Także 
jeszcze raz Pani powtarzam, że będziemy nadal zabiegać o to, żeby Powiat Średzki tą 
działkę otrzymał bezpłatnie, czy nam się uda mam nadzieję że tak. 
 
Radca prawny 
Pani radna ja tylko już tak mniej formalnie chciałam dopowiedzieć, że ta działka jest już 
nasza i ona została nam przekazana nieodpłatnie i teraz cały czas ona pozostaje w zasobie 
Powiatowym a ewentualne perturbacje nasze dotyczą sposobu albo zwrotu tej działki albo 
przeznaczenia na inny cel, więc ona została nabyta nieodpłatnie.     
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.   
 



18 

Ad. 15/ Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu Powiatu. 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Głosowanie za wniesionymi autopoprawkami Zarządu Powiatu 
Za – 14 W – P 0  
 
Ad. 16/ Głosowanie wniosków komisji stałych Rady Powiatu nieuwzględnionych przez 
Zarząd Powiatu w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
W związku z brakiem wniosków  zamykam ten punkt. 
 
Ad. 17/ Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Powiatu Średzkiego na 2024 rok.  
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Głosowanie  imienne poprzez przyciśniecie przycisku na panelu do głosowania  
 
Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek - ZA,  Mikła Halina - ZA, Partyka - Basa Judyta – ZA  
Pierzchalski Grzegorz - ZA, Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, 
Szremska Joanna - ZA,  Rachwalska Małgorzata - ZA, Uszyński Daniel - ZA,  
Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz – Wstrzymał się,  
Zachary Maria – Wstrzymała się. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 12; P – 0; W - 2  podjęła 
uchwałę Nr LXX/361/2023 w sprawie budżetu Powiatu Średzkiego na 2024 rok 

 
Ad. 18/ Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Średzkiego na lata 2024 – 2037.  
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. Nie ma chętnych zamykam dyskusję w tym punkcie. Przechodzimy do 
głosowania.  

 
Dulska Honorata- ZA, Kaczmarek Czesław – ZA 
Majerowski Marek - ZA,  Mikła Halina - ZA, Partyka - Basa Judyta – ZA  
Pierzchalski Grzegorz - ZA, Piotrowski Jan - ZA, Szałankiewicz Krzysztof - ZA, 
Szremska Joanna - ZA,  Rachwalska Małgorzata - ZA, Uszyński Daniel - ZA,  
Wiatrzyk Agnieszka - ZA, Wojewódka Mariusz – Wstrzymał się,  
Zachary Maria – Wstrzymała się. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 12; P – 0; W - 2  
podjęła uchwałę Nr LXX/362/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2024 – 2037.  

 
Ad. 19/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 20/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Ad. 21/Sprawy różne. 
 
Starosta  
Bardzo dziękuję wysokiej Radzie przyjęcie budżetu, także dziękuję. Szanowni Państwo 
otrzymałem pismo od Komisarza Wyborczego we Wrocławiu 2 19 grudnia bieżącego roku 
zostało opublikowane podział Powiatu Średzkiego na okręgi wyborcze do tej pory było tak, 
że tego podziału dokonywały właściwe Rady w naszym wypadku Rada Powiatu natomiast po 
zmianie ordynacji wyborczej wykonuje ten podział Komisarz Wyborczy jak państwo wiecie 
my mamy Komisarza Wyborczego we Wrocławiu to jest Wrocław 2. I komisarz ustalił, że 
jeżeli chodzi o okręg wyborczy 1 czyli Gmina Środa Śląska pozostaje bez zmian czyli 6 
mandatów do Rady Powiatu natomiast jeśli chodzi o okręg wyborczy nr 2 czyli Gmina 
Malczyce, Gmina Kostomłoty, Gmina Udanin tutaj Komisarz Wyborczy obniżył liczbę 
mandatów z 6 do 5-ciu więc ten okręg traci jeden mandat jak się zapewne domyślacie 
Państwo przybędzie ten jeden mandat  okręgu nr 3 czyli Gminie Miękinia. Czyli 
podsumowując Gmina Środa Śląska i okręg wyborczy nr 1 – 6 mandatów, okręg nr 2 czyli 
Gmina Malczyce, Gmina Kostomłoty, Gmina Udanin – 5 mandatów i okręg wyborczy nr 3 
Gmina Miękinia – 6 mandatów. Odwołanie służy do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
jeżeli załóżmy że ktoś nie zgadza się to można takie odwołanie zrobić. Ja już konsultowałem 
to tutaj z naszymi prawnikami i za bardzo nie ma podstaw żeby takie odwołanie składać. 
 
Radna Rachwalska 
A półroczna cenzura czasowa? 
 
Radny Pierzchalski 
Panie Starosto ale mija się Pan troszeczku z prawdą wcale tak nie jest, że to już jest 
przesądzone. Tak jak Pan powiedział odwołaliśmy się i czekamy na decyzje sądu teraz, 
zebraliśmy stosowne podpisy, uzasadnienie także proszę nie mówić że to już jest faktem. 
 
Radna Partyka-Basa 
Kto się odwołał. 
 
Radny Pierzchalski 
My. 
 
Radna Partyka- Basa 
My. Grupa mieszkańców. 
 
Radny Pierzchalski 
Grupa mieszkańców. 
 
Radna Rachwalska 
Ogłaszanie takich zmian po pół roku przed wyborami. 
 
Sekretarz 
Pan Starosta odczytał postanowienie Komisarza Wyborczego tak, który poprzez analizę 
stanu faktycznego podjął taką decyzję. I tak jak pan Starosta powiedział od dwóch kadencji 
jest to już kompetencja Komisarza Wyborczego wcześniej poszczególne Rady jednostek 
samorządu podejmowały takie uchwały poprzez analizę i weryfikację przez Komisarza 
Wyborczego. I tak jak powiedział Pan radny Pierzchalski służy w ciągu określonego terminu 
skarga do Naczelnego Sądu administracyjnego za pośrednictwem Komisarza Wyborczego. 
Natomiast Pan Starosta przedstawił stan faktyczny na dzień dzisiejszy być może ulegnie 
zmieni w wyniku takiej skargi  jeżeli zostanie rozpatrzona pozytywnie 
 
Radna Rachwalska 
Czy czas ten, te pół roku  to ja się mijam z prawdą że to powinno być ogłoszone do pół roku 
przed terminem wyborów. 
 



20 

Radca prawny – Joanna Haligowska 
Pani radna do pół roku przed wyborami powinny być dokonywane zmiany w ordynacji 
wyborczej to są technikalne bo one tak naprawdę są w kompetencji terenowych organów 
wyborczych. 
 
Radna Mikła  
Proszę mi odpowiedzieć na pytanie co jest brane pod uwagę? 
 
Sekretarz  
Proszę Państwa zgodnie z kodeksem wyborczym, zadała Pani pytanie jakie aspekty były 
brane pod uwagę? Proszę Państwa kodeks wyborczy określa tak zwane normy 
reprezentatywności czyli mówiąc tak kolokwialnie matematycznie bierze się pod uwagę 
liczbę mieszkańców i dzieli się przez 17 bo Rada Powiatu tylu liczi i wychodzi norma 
reprezentatywności. W tym momencie te liczby pokazują ile mandatów należy przypisać do 
poszczególnych okręgów żeby mniej więcej ta norma reprezentatywności została 
zachowana. I w tej sytuacji poprzez analizę służb Komisarza Wyborczego wynika, że na 
terenie Gminy Miękinia przybyło wyborców ponad, prawie 3,5 tys. natomiast w okręgu nr 
łączącym te trzy gminy ubyło 700 mieszkańców  w związku z tym przy takiej arytmetyce 
biorąc pod uwagę liczbę pierwszą i ten dzielnik to wychodzi że ta norma reprezentatywności 
w rozumieniu kodeksu wyborczego i analizie przez Komisarza Wyborczego skutkowała 
właśnie tym, że zmieniono tą liczbę mandatów. Przypomnę Państwu, że na przestrzeni 
funkcjonowania Powiatu już taka zmiana była ona była bodajże w roku 2006 kiedy również 
okręg wyborczy wtedy Środa Śląska uzyskał jeden mandat natomiast kosztem innego 
okręgu wyborczego. 
 
Radna Rachwalska 
Ja przypomnę tylko moment kiedy powstawały Powiaty  i przyjeżdżały delegacje do Gminy 
Udanin prosząc żebym zgodziła się przyjąć opuścić rejon legnicki, jaworski i tamte po to 
żeby w ogóle Powiat średzki mógł zaistnieć więc taka praktyka stosowana, że duży może 
więcej obszarem te trzy gminy nie są najmniejsze no ale kryterium trudno, zobaczymy… 
 
Starosta 
Szanowni Państwo emocje oczywiście odgrywają jakąś role ale prosiłbym o powściągliwość 
dlatego, ze takie pismo odnośnie opinii wpłynęło do mnie bodajże we wrześniu czy w 
październiku i ja zaopiniowałem ta obniżkę dla okręgu nr 2 negatywnie. A dlaczego 
negatywnie dlatego, że uznałem że jeżeli chodzi o powierzchnie to te trzy gminy posiadają 
309 kilometrów kwadratowych natomiast Gmina Miękinia tylko 179, jeżeli weźmiemy pod 
uwagę infrastrukturę drogową to także jest bardzo duża różnica czyli Gmina Miękinia 73 km 
natomiast ten okręg i te trzy gminy 179 km. Więc ta moja opinia była negatywna natomiast 
mimo wszystko komisarz wyborczy uznał, że odebrał nam ten mandat i Panie Grzegorzu ja 
to powiedziałem… 
 
Radna Rachwalska 
Przepraszam Panie Starosto co to oznacza odebrał nam ten mandat? 
 
Radna Mikła 
Nam odebrano. 
 
Radna Rachwalska 
Co to jest za określenie. 
 
Dyskusja trudna do odsłuchania. 
 
Radna Mikła 
Ja potwierdzę jeszcze raz to co powiedziała koleżanka byliśmy województwem legnickim 
przeszliśmy do środy Śląskiej, Środa Śląska jest malutkim powiatem i co jakbyśmy odeszli to 
by nie było Powiatu Średzkiego. I tak jak Pan Starosta powiedział obszarowo jesteśmy. Ja 
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pamiętam ja nie było radnego z gminy Udanin to nie było możliwe przejechać z Piekar do 
Lusiny czy inne drogi jeszcze nam została taka jedna Lusina – Goczałków. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Ale proszę pojedynczo.  
 
Radny Majerowski 
Ja mam pytanie dotyczące ilości mandatów ile nam brakuje do 19 mandatów? Powiatowi.  
 
Sekretarz 
O ile pamiętam to jest następny pułap 60 albo 70 tys.  wtedy, ze tak powiem jest wzrost. Pani 
radna Rachwalska ma rację bo w momencie jak powstawały powiaty nasz powiat nie miał 25 
radnych  później w wyniku zmiany ordynacji wyborczej zmniejszono to do 17 i teraz że tak 
powiem narost kolejny to jest powyżej bodajże 60-70 tys.  
 
Radny Majerowski 
To my nie wiemy ile mamy mieszkańców. 
 
Sekretarz 
Jest to określone w kodeksie wyborczym natomiast tego szczegółowego zapisu nie ma. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowna Rada proszę albo mówić pojedynczo bo mieszkańcy nas oglądają a my się 
kłócimy o mandaty w związku z tym… 
 
Radna Rachwalska 
Ja sobie nie życzę, żeby Pan nazywał to taka rozmowę kłótnią. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowni Państwo myślę, ze ten punkt trzeba już zamknąć bo zaraz dojdzie do jakiejś kłótni 
niepotrzebnej. 
 
Radna Rachwalska 
Potrzebnej dyskusja jest zawsze potrzebna. 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
W związku z tym w pkt 21 zamykam dyskusję.  
  
 
Ad. 22/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął LXX w 
kadencji 2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
(-) 

Daniel Uszyński 
 

 

 

 


